

Van: ETUI - Hesamail <jrotty@etui.org>
Verzonden: vrijdag 1 maart 2013 9:37
Aan: Veerle Solia
Onderwerp: Hesamail - February 2013

If this message doesn't appear for you properly, please [click here](#)

hesamail

no 99 - February 2013

Hesamail keeps you regularly updated on the ETUI's activities in the field of health and safety at work, and delivers information on European and international occupational health and safety issues direct to your desktop.

> Version française plus bas

etui.

etui news

REMINDER: Conference on the European Health and Safety Strategy 2013-2020

The ETUI is hosting a conference in Brussels on 26 and 27 March 2013 on the new Community health and safety strategy for the period 2013-2020. Various stakeholders will be reviewing the groundwork on the already seriously belated strategy, putting forward their proposals and options for recommended priorities.
[To register](#)

european news

REACH: Commission awards itself full marks



Some adjustments are needed, but REACH is working well so no big changes are needed to the EU Chemicals Regulation. This, basically, is the message issued by the European Commission in its report on REACH enforcement. In the review report released on 5 February the EU executive argues that the Regulation has made the use of chemicals safer. [Read more](#)

Five Directives to be amended to better protect workers against chemical risks

On 26 February the European Commission announced plans to put to Parliament and the Council a proposal to amend five health and safety at work Directives. The Directives will be amended to align them with new rules for classification and labelling of chemicals laid down in a 2008 EU Regulation which aims to adapt EU

legislation to the Globally Harmonized System before June 2015. [Read more](#)

Oil rig safety: EP-Council agreement

The European Parliament (EP) and the Council reached an agreement on 21 February on the contents of a proposal for a Directive on the safety of offshore oil and gas drilling operations. Before commencing operations, drilling companies will have to submit to national authorities a special report describing the rig, any major hazards and special protective arrangements for workers, especially evacuation and rescue operations. [Read more](#)

Dockers organize to stay healthy

As well as the standard hazards of dock work (noise, heavy lifting, falls, etc.), dockers also handle a cocktail of toxic chemicals from the ships they unload. An association formed by French dockers found a high incidence of cancer among active and retired workers. Action-oriented research was launched in late 2012. It's a problem that is also exercising unions in the Netherlands and Belgium. [Read more](#)

France: construction industry study shows that prevention pays

Prevention is a paying proposition. So concludes a study done in France by a joint body on risk prevention in the building industry. The study measured the financial impact of 101 preventive actions carried out in 27 firms of all sizes. The report shows an overall return of 2.19, i.e., every 100 euros invested in prevention efforts yielded economic savings of 219 euros. [Read more](#)

UK: health must be given equal status to safety

Much greater importance must be given to occupational-health prevention, with stronger regulations and enforcement to stop workers being made ill by their work, demands the British trade union confederation TUC in its new health and safety manifesto. The document, *Time for change*, laments the approach taken by the Government to relax health and safety. [Read more](#)

international news

European Parliament adopts resolution on factory fires in Asia

On 17 January 2013, the European Parliament passed a resolution against the backdrop of the frequent killing of hundreds of workers in South Asia's garment factory accidents. The resolution criticizes the lack of respect for labour rights, fire safety standards and governments' inaction to punish factory owners, who are responsible for criminal negligence. [Read more](#)

hesamail fr

Le Hesamail a pour objectif de vous informer régulièrement sur les activités de l'Institut syndical européen (ETUI) et sur l'actualité européenne et internationale dans le domaine de la santé et de la sécurité au travail.

nouvelles de l'etui

RAPPEL Conférence sur la Stratégie européenne 2013-2020 en santé au travail

Les 26 et 27 mars 2013, l'ETUI organise à Bruxelles une conférence sur la nouvelle stratégie communautaire en santé au travail pour la période 2013-2020. Différentes parties impliquées feront le point sur la préparation de cette stratégie qui a déjà pris un sérieux retard. Elles feront connaître leurs propositions et les pistes pour les priorités qui devraient être retenues. [Pour s'inscrire](#)

nouvelles européennes

REACH : la Commission se décerne un satisfecit



Même si des ajustements sont nécessaires, REACH fonctionne bien. Il n'est donc pas nécessaire de modifier de manière fondamentale le règlement européen sur les produits chimiques. Tel est en substance le message délivré par la Commission européenne dans son rapport sur la mise en œuvre de REACH. Dans ce document d'évaluation, rendu public le 5 février, l'exécutif européen estime que l'utilisation des substances chimiques est devenue plus sûre grâce au règlement. [En savoir plus](#)

Cinq directives vont être amendées pour mieux protéger les travailleurs contre les risques chimiques

La Commission européenne a annoncé le 26 février son intention de soumettre au Parlement et au Conseil une proposition en vue d'amender cinq directives portant sur la santé et la sécurité au travail. Les directives seront amendées afin de tenir compte des nouvelles règles de classification et d'étiquetage des produits chimiques telles que définies dans un règlement européen adopté en 2008. [En savoir plus](#)

Sécurité des plateformes pétrolières : accord entre le PE et le Conseil

Le Parlement européen (PE) et le Conseil sont parvenus à un accord le 21 février sur le contenu d'une proposition de directive sur la sécurité des forages pétroliers et gaziers en mer. Les entreprises de forage seront, avant de commencer les opérations, tenues de soumettre aux autorités nationales un rapport spécial décrivant l'installation de forage, les dangers majeurs éventuels et les dispositions spéciales visant à protéger les travailleurs, notamment en cas d'opérations d'évacuation et de sauvetage des travailleurs. [En savoir plus](#)

Les dockers se mobilisent pour défendre leur santé

Outre les risques bien connus liés au métier de docker (bruit, charges lourdes, chutes, etc.), les travailleurs qui déchargent les navires sont également confrontés à toutes sortes de produits toxiques. Une association créée par des dockers français a constaté un nombre élevé de cancers parmi les travailleurs actifs ou retraités. Une recherche-action a été lancée fin 2012. Ce problème mobilise également les syndicats aux Pays-Bas et en Belgique. [En savoir plus](#)

France : une étude dans la construction montre que la prévention rapporte

La prévention, un investissement payant. Telle est la conclusion d'une étude menée en France par un organisme paritaire consacré à la prévention des risques dans la construction. L'étude a mesuré l'impact économique de 101 actions de prévention menées dans 27 entreprises de toutes tailles. Le rapport révèle un rendement global de 2,19, autrement dit pour 100 euros engagés dans une action de prévention, les gains économiques ont été de 219 euros. [En savoir plus](#)

Royaume-Uni : la santé au travail doit bénéficier de la même attention que la sécurité

Une importance beaucoup plus grande doit être donnée à la prévention des risques du travail pour la santé, avec une législation renforcée et une application afin de réduire le nombre de travailleurs rendus malades

par leur travail, exige la confédération syndicale britannique TUC dans son nouveau manifeste sur la santé et sécurité. Le document, intitulé *Time for a change*, dénonce les mesures gouvernementales visant à alléger la législation dans le domaine de la santé et de la sécurité au travail. [En savoir plus](#)

nouvelles internationales

Le Parlement européen adopte une résolution sur les incendies d'usine en Asie

Le Parlement européen a adopté le 17 janvier 2013 une résolution sur les incendies survenus récemment dans des usines textiles en Asie du Sud. La résolution critique l'absence de respect des droits syndicaux, des normes de sécurité contre l'incendie, et l'inaction des gouvernements pour punir les propriétaires des usines qui portent la responsabilité d'une négligence criminelle. [En savoir plus](#)

The European Trade Union Institute (ETUI) provides expertise to the European Trade Union Confederation in order to inform the European political debate and social dialogue. Its aim is to promote a quality work environment in all sectors throughout Europe. Hesamail is published monthly. The ETUI is financially supported by the European Community. The European Community is not responsible for any use made of the information contained in this publication.

ETUI, aisbl 0418.812.841 / Bd du Roi Albert II, 5 / 1210 Brussels

To unsubscribe from our message, please [click here](#)



Carbon neutral message.